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Skolebestyrelsesmøde referat 
Mandag d. 18. november 2024 kl. 17.00-19.30. 
Der vil være lidt brød og pålæg fra 16.45.  

19.00-19.30 afsættes til udarbejdelse af informationsmateriale. 

 

Deltagere: 

Michael, Mikkel, Søren, Kirstine, Marina, Lise, Mio, Sisse og Lars 

 

Dagsorden  

1. Præsentation af nye elevrådsrepræsentanter 

• Karl er valgt som formand og Mio er valgt som næstformand 

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

• Dagsorden og referat er godkendt 

3. Nyt fra elevrådet og elevrøddernes perception af skolens antimobningsarbejde 

• Morgenmadsordningen er blevet drøftet 

• Vi har været til trivselstopmøde – det oplevede vi ikke som særligt godt. Det 

er blevet sagt i evalueringen  

• Hvordan kan vi støtte de sociale aktiviteter fx forskellige sportsturneringer 

• Genbrugsloppemarkedet indbragte lidt økonomi for de solgte ting. De reste-

rende genbrugsting som ikke blev solgt, er blevet doneret til Røde Kors 

• Forældreforeningen har sendt en opfordring til elevrådet, hvis de har ønsker 

til fælles indkøb må de sende ønskerne til forældreforeningen 

• Til næste elevrådsmøde skal der spørges i klasserne om hvilke ønsker der er 

til forældreforeningen og til indkøb af pengene fra genbrugsloppemarkedet 

4. Nyt fra skoleledelse og skoleklub 

• Personalenyt 

• Ændret situation i ledelsen, da skolechefen er blevet sendt hjem. Dette gør 

at skoleleder på Svend Gønge er tiltrådt som skolechef og at Lars er skolele-

der for både Præstø Skole og Svend Gønge indtil årsskiftet 

• Status på ledersituationen - den nye situation gør at det genovervejes hvor-

dan vi løser dette på Præstø Skole 

• En lærerstilling slås op med musik som udgangspunkt 

• En udvalgt elevgruppe tilbydes Doolexia-kursus, som er et særligt undervis-

ningstilbud på skolen 

• Budgetopfølgning 2024/25  

• Status for indeværende år er den samme som sidst 

• Der er kommet budget for kommende år. Der undersøges om skolebestyrel-

sen må få dette budget til gennemsyn 
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• Der afventes svar på yderligere udgifter på de nye lokaler i Toronto/SFO2, 

samt et ønske om at få dækket etableringsomkostninger 

• Der afventes hvor mange elever, der indskrives i kommende 0.klasse. Om 

der kan blive oprettet én eller to klasser 

• Status på rokademuligheder i Præstø (Toronto) 

• Vi kender ikke status på møblering af lokalerne 

• Status på arbejdet med skolens antimobbestrategi 

• Svarene angående tilsynet er sendt i et særskilt dokument til skolebestyrel-

sen. Medarbejderne har svaret på spørgsmålene på det seneste personale-

møde og et ledelsesmøde er blevet brugt på at drøfte medarbejdernes svar 

og svarene fra ledelsen. Skolebestyrelsen er tilfreds med det tilsendte svar 

• Præstø Skoles trivselspolitik og antimobbestrategi er til gennemsyn i medar-

bejdergruppen og elevrådet. Derefter sendes den endelige udgave til skole-

bestyrelsen inden næste skolebestyrelsesmøde 

• Skolebestyrelsen vil gerne høre elevrådet om følgende to spørgsmål: 

Hvad er elevrådets opfattelse af niveauet af mobning på skolen? Er Elevrå-

det af den opfattelse, at der gøres nok for at forhindre det, og løses konflik-

ter godt nok? 

• Indsats for at mindske elevfraværet 

• Elevfraværet i skoleåret 23/24 er på 10,3 % 

• Der er samarbejde med familierne om barnets fravær. Vi er bekendte med 

årsagerne til elevernes fravær/sygdom og der underrettes hvor der skal 

• Generelt set har eleverne løbende drypfravær, som på et skoleår bliver til 

mange dage 

• Forældrene melder deres barn syg i fraværssystemet. Vi har ikke elever med 

højt ulovligt fravær 

• Der noteres lektionsfravær i fase 2 og i fase 1 én gang om morgenen 

• Nogle elever har særskemaer i perioder, hvilket gør at klassekammerater 

kan opleve ikke at være fuldtallige i undervisningen. Det kan være udfor-

drende at tale om fravær i klasserne, men der opfordres til dette i det om-

fang det er meningsfuldt 

• Fraværssystemet giver gode muligheder for at trække statistik 

• Der er flere forskellige indsatser både på skoleplan og i den enkelte klasse 

• Punktet ønskes med igen til næste skolebestyrelsesmøde 

5. Nyt fra formanden. 

• Dialogmøde med Børn- og familieudvalget 

• Lars orienterede om status på skolen bl.a. fravær, økonomi, visiteringer, anvendelse 

af økonomi fra almen til specialklasser og karakterer 

• Ressourcer til faglokaler blev nævnt bl.a. skolekøkkenet trænger til udskiftning 

• Der var en oplevelse af dialog til mødet 
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• Udfordringer med manglende medlemmer i skolebestyrelsen. Kan der tiltrækkes 

nye medlemmer til kommende julemarked i skolebestyrelsesboden? En afklaring af, 

at der kan være valg uden for perioden 

• Dialog med Forældreforeningen 

• Emnerne var mobning, fravær og skoleøkonomi 

• Der blev spurgt ind til opsigelser og fratrædelser om der er noget med ar-

bejdsmiljøet. Det er der ikke noget der peger på 

• At være forældrerepræsentant – hvad er deres rolle i klassen? Artikler fra 

skole og fritid kan de anvendes til noget? Kunne vi samle forældrerepræsen-

tanterne og drøfte emner? Formand og skoleleder inviterer til et forældre-

rådsmøde. Der opfordres til at klasselærerne kan forpligte forældrerepræ-

sentanterne mere. Forældreforeningen har tidligere udarbejdet en folder – 

den bør genbesøge og opdateres. Søren undersøger dette 

• Ekstraordinær opstillingsrunde 

• Formanden ønsker at der bliver et valg til skolebestyrelsen i januar, for om de le-

dige pladser i skolebestyrelsen kan blive besat 

• Review af årshjul (fast dagsordenpunkt) 

• Tjek datoer nedenfor angående mødedatoer for resten af året 2025 

6. Nyt fra forældreforeningen (Søren) 

• Der var gode input fra nye forældre 

• Møde om julemarkedet, julemarkedet er torsdag den 5.december 

• Der følges op på datoen for sommermarkedet som rykkes fra den 6.juni til 13.juni 

• Skole og SFO har til opgave at kalenderen er synlig til kommende skoleår og koordi-

neres med forældreforeningen 

7. Evt.  

• Hvad synes skolebestyrelsen om åbent hus-arrangementet til Verdensmålsugen, 

særligt det at der var mindre tid til at gå rundt i klasserne? Der var for lidt tid til at 

gå rundt, fordi der var fokus på at gøre klar til optoget. Selve optoget: Der var en 

god stemning, det var hyggeligt og det var en god oplevelse at gå i samlet flok gen-

nem byen. Bannere med gode budskaber. Der manglede måske lidt liv i byen/butik-

kerne var lukkede. Det var en god ide at elevrådet stod for et genbrugsloppemarked 

i år 

8. Udarbejdelse af informationsvideo med fokus på hvervning af nye bestyrelsesmedlemmer 

(Prod.man. Mikkel)  

9. Kommende mødedatoer for 2025 

20. januar 
3. marts 
7. april 
12. maj 
10. juni 

25. august 
6. oktober 
24. november 

 


